
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Geachte lezer, 
 
Hierbij ontvangt u ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art. 36 RvO van B. 
Hekkema van de Partij voor de Dieren over de Ostadevijver. 
 
De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 
 
1. Erkent het college dat de vijver vervuild is met algen en wieren en hierdoor de 
kwaliteit van de vijver achteruit is gegaan? 
Uit recent onderzoek blijkt dat de biodiversiteit in de Ostadevijver omhoog is gegaan, 
maar dat de waterkwaliteit te wensen overlaat. Bij de werkzaamheden bij de van 
Ostadevijver is de vijver drooggelegd om natuurlijke oevers aan te leggen. Na deze 
grote ingreep heeft de vijver tijd nodig om te herstellen. Het beheer is inmiddels 
aangepast van één keer per jaar naar twee keer per jaar. Hierbij wordt de eerste keer 
alleen het stroomprofiel in het midden van de vijver geschoond en wordt de tweede 
keer ook de natuurlijke oever gefaseerd meegenomen. De verwachting is dat algen en 
wieren hierdoor minder zullen uitgroeien, waardoor de kwaliteit van de vijver kan 
herstellen. 
 
2. Is er recent onderzoek gedaan naar de oorzaak van de vervuiling in de vijver? 
Zo ja, wat is er gedaan met de onderzoeksresultaten? Zo nee, is het college bereid dit 
te laten onderzoeken om zo het ecosysteem te verbeteren? 
In 2023 heeft Bureau Biota de aanwezige soorten in en rond de Ostadevijver 
geïnventariseerd, als vervolg op de nulmeting uit 2016-2017. Over het algemeen 
waren de resultaten hiervan positief: van alle onderzochte soortgroepen was de 
hoeveelheid soorten ongeveer gelijk gebleven of vooruitgegaan. Uit dit onderzoek is 
ook een aantal aanbevelingen gekomen om het beheer te verbeteren. Hierbij kwamen 
onder meer het beheer van de oeverzones en het verwijderen van de exotische 
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moerashyacint naar voren. Met de uitvoer van deze aanbevelingen wordt dit jaar 
gestart. Er wordt nog overlegd wanneer Bureau Biota een volgend vervolg op dit 
onderzoek zal uitvoeren. Het troebele water wordt volgens Bureau Biota 
waarschijnlijk veroorzaakt door de karpers in de vijver.  In samenwerking met de 
visfederatie wordt onderzocht hoeveel karpers er in de vijver aanwezig zijn en of het 
nodig is om een deel van de karperpopulatie te verplaatsen.  
 
3.  Bureau Biota heeft aanbevelingen gedaan om het ecosysteem te verbeteren en 
de vijver aantrekkelijker te maken voor verschillende diersoorten zoals vleermuizen en 
amfibieën. Welke adviezen zijn wel en welke zijn niet opgevolgd? 
De aanbevelingen van Bureau Biota zijn of worden opgevolgd. Het is alleen niet 
mogelijk om een volledig natuurlijke oever te creëren, omdat de betonnen rand om de 
vijver cultuurhistorische waarde heeft. De oever loopt daarom alleen natuurlijk af in 
de vijver zelf. 
 
4.  Uit technische navraag bleek dat in de klankbordgroep een ecoloog van de 
gemeente en buurtbewoners zitten. De plannen die uit de klankbordgroep kwamen, 
lijken volgens bovengenoemde partijen niet haalbaar. Hoe kijkt het college naar deze 
verschillen? 
Bureau Biota adviseert ons over de mogelijke maatregelen om de ecologische 
kwaliteit van de vijver te verbeteren. In principe nemen we die aanbevelingen over. De 
voorstellen van de klankbordgroep worden ook getoetst aan de aanbevelingen van 
Bureau Biota. In de winterperiode was het lastig om onderzoek te doen naar de 
karperstand, dit wordt in de komende periode verder opgepakt. 
 
5.  Als het ecosysteem van de vijver wordt verbeterd, hoe wil de gemeente deze 
dan gaan monitoren zodat een dergelijke situatie met overmatig alg en wier niet meer 
voorkomt? 
In overleg met Bureau Biota wordt over enkele jaren een nieuwe monitoringsronde 
uitgevoerd, om te controleren of het verbeterde beheer inderdaad heeft geleid tot een 
kwaliteitsverbetering.  
 
6.  Als er niet zorgvuldig met het visbestand wordt omgegaan, kan dit onnodige 
slachtoffers geven onder vissen. Vuile vijvers kunnen namelijk ook voor sterfte bij 
vissen zorgen. Is het college bereid om informatie van experts in te winnen als het gaat 
om het welzijn van vissen? 
We gaan onderzoek laten doen naar de visstand in de vijver. Hierbij zal ook worden 
gekeken naar de gezondheid van de vissen. Als het nodig is zullen we vissen afvangen 
en herplaatsen in andere wateren. Zoals eerder aangegeven is met dit onderzoek 
gewacht tot het einde van de winterperiode. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  


